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Προς: 

- Υπουργό Εθνικής Οικονομίας & Οικονομικών, κ. Κ. Πιερρακάκη

Θέμα: «Τέσσερα ερωτήματα της Παμποντιακής Ομοσπονδίας Ελλάδος αναφορικά με την αξιοποίηση

των χρηματοδοτήσεων της Ε.Ε. για την αποκατάσταση των Παλιννοστούντων Ομογενών»

κ. Υπουργέ,

Σας  καταθέτω  ως  Αναφορά την  αριθμ.  13118/11.7.2025  Επιστολή της  Παμποντιακής

Ομοσπονδίας Ελλάδος με θέμα «Χρηματοδοτήσεις από την Ευρωπαϊκή Ένωση για την αποκατάσταση

των Ελλήνων Παλιννοστούντων – Πλήρης ή μερική αξιοποίησή τους;», η οποία κοινοποιήθηκε και στο

ΠΑΣΟΚ – Κίνημα Αλλαγής.

Η Ομοσπονδία με την Επιστολή της, η οποία εντάσσεται «στο πλαίσιο της διαχρονικής προσπάθειάς της

για την επίλυση του ζητήματος των στεγαστικών δανείων των Παλιννοστούντων Ομογενών», σημειώνει ότι «μέχρι

σήμερα δεν υπάρχει σαφής απολογισμός των ποσών που δόθηκαν από την Ευρωπαϊκή Ένωση στην Ελλάδα με σκοπό

την  αποκατάσταση  (στέγαση,  ένταξη,  εργασία)  των  Παλιννοστούντων  Ομογενών».  Θέτει,  λοιπόν,  προς  υμάς

τέσσερα συγκεκριμένα ερωτήματα για το θέμα, τα οποία μπορείτε να δείτε συνημμένως. Τρία εξ αυτών

αφορούν το παρελθόν, ενώ το τέταρτο ερώτημα εστιάζει στο μέλλον και συγκεκριμένα εάν «υπάρχει πρόθεση

επανεξέτασης του ζητήματος, με σκοπό τη θεσμική αποκατάσταση της αδικίας και τη διαγραφή μέρους της οφειλής ή

των προσαυξήσεων στους δικαιούχους των εν λόγω δανείων;».

Ως εκ τούτου, δεδομένων των  νομοθετικών προτάσεων που  επανειλημμένως έχουμε καταθέσει

στη  Βουλή για  τη  διευθέτηση  των  στεγαστικών  δανείων  των  Παλιννοστούντων  Ομογενών,

παρακαλείσθε,  κ.  Υπουργέ,  όπως μελετήσετε  τη συνημμένη Επιστολή και ενημερώσετε  τη  Βουλή με  τις

συγκεκριμένες  απαντήσεις σας  επί  των  τεσσάρων  ερωτημάτων της  Παμποντιακής  Ομοσπονδίας

Ελλάδος. 

Ο Αναφέρων Βουλευτής

Κουκουλόπουλος Παρασκευάς (Πάρις)
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Θεσσαλονίκη, 11/ 7/ 2025 

 Αρ.Πρ.:13118 

 

Προς: Τον Υπουργό Εθνικής Οικονομίας & Οικονομικών  

κ. Κυριάκο Πιερρακάκη   

 

Θέμα: Χρηματοδοτήσεις από την Ευρωπαϊκή Ένωση για την αποκατάσταση 

των Ελλήνων Παλιννοστούντων – Πλήρης ή μερική αξιοποίησή τους;  

 

Κύριε Υπουργέ,  

Στο πλαίσιο της εφαρμογής του Ν. 2790/2000 («Αποκατάσταση 

Παλιννοστούντων Ομογενών»), η Ελληνική Δημοκρατία φέρεται να έλαβε 

χρηματοδότηση από ευρωπαϊκούς πόρους, προκειμένου να υλοποιήσει την 

υποχρέωσή της απέναντι στους νεοπροσελθόντες Έλληνες πολίτες από την 

πρώην ΕΣΣΔ.  

Η Παμποντιακή Ομοσπονδία Ελλάδος, στο πλαίσιο της διαχρονικής 

προσπάθειάς της για την επίλυση του ζητήματος των στεγαστικών δανείων των 

Παλιννοστούντων Ομογενών, έχει κινητοποιηθεί και σε ευρωπαϊκό επίπεδο.  

Συγκεκριμένα, στις 28-1-2025 απέστειλε επιστολή προς την Ευρωπαϊκή 

Επιτροπή καθώς και κοινοποίηση  προς το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο και όλους 

τους Έλληνες Ευρωβουλευτές, ζητώντας να αναδειχθεί το πρόβλημα και να 

εξεταστεί η ευθύνη της Ευρωπαϊκής Ένωσης ως προς τα κονδύλια που 

διατέθηκαν για την αποκατάσταση των Παλιννοστούντων.  

 



 

 

 

Σε ανταπόκριση, ο Ευρωβουλευτής του Κομμουνιστικού Κόμματος 

Ελλάδος κ. Λευτέρης Νικολάου-Αλαβάνος υπέβαλε γραπτή ερώτηση προς την 

Ευρωπαϊκή Επιτροπή στις αρχές του 2025, λαμβάνοντας απάντηση στις 24 

Απριλίου 2025.  

Στην απάντησή της, η Ευρωπαϊκή Επιτροπή αναφέρει ρητά ότι: «Τα 

κονδύλια που χορηγήθηκαν μέσω του προϋπολογισμού δημοσίων επενδύσεων 

συνιστούσαν κρατική στήριξη με τη μορφή επιχορήγησης της εγκατάστασης και 

όχι δάνειο». Η Επιτροπή διευκρίνισε επίσης ότι: «Η επιχορήγηση… έλαβε 

κρατική εγγύηση· ως εκ τούτου, τυχόν αποφάσεις σχετικά με τη διαγραφή, το 

κόστος εξυπηρέτησης ή την αναστολή μέτρων αναγκαστικής εκτέλεσης 

εμπίπτουν αποκλειστικά στην αρμοδιότητα των ελληνικών αρχών και όχι της 

Επιτροπής». Τέλος, υπογραμμίζεται ότι: «Η κατάσταση δεν έχει προφανή σχέση 

με το δίκαιο της ΕΕ… εφαρμόζεται το εθνικό δίκαιο». Η απάντηση αυτή 

επιβεβαιώνει ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση χορήγησε επιχορηγήσεις και όχι δάνεια, 

και ότι η επιλογή της ελληνικής κυβέρνησης να διαθέσει αυτά τα ποσά ως δάνεια 

με κρατική εγγύηση δεν υπαγορεύτηκε ούτε επιβλήθηκε από την Ευρωπαϊκή 

Ένωση, αλλά αποτελεί απόφαση του ελληνικού κράτους. 

Στο παρακάτω λινκ θα βρείτε την απάντηση της επιτροπής εξ ονόματος 

του Επιτρόπου Ντομπρόβσκις. Στις επιλογές πάνω δεξιά μπορείτε να δείτε 

επίσης την ερώτηση που είχαμε καταθέσει. 

 

Ωστόσο, μέχρι σήμερα δεν υπάρχει σαφής απολογισμός των ποσών που 

δόθηκαν από την Ευρωπαϊκή Ένωση στην Ελλάδα με σκοπό την  



 

 

 

αποκατάσταση (στέγαση, ένταξη, εργασία) των Παλιννοστούντων Ομογενών. 

Πραγματικά αξιοποιήθηκαν για αυτόν τον σκοπό, στο σύνολο ή εν μέρει. 

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός: 

1)Ποιο είναι το συνολικό ποσό που έλαβε η Ελλάδα από την Ευρωπαϊκή Ένωση 

για την αποκατάσταση των Παλιννοστούντων Ομογενών  

2)Πόσα από αυτά τα ποσά αξιοποιήθηκαν και πώς; Υπάρχει επίσημος 

απολογισμός ή έκθεση υλοποίησης για την κατανομή αυτών των κονδυλίων; 

3)Για ποιο λόγο επιλέχθηκε να διατεθούν αυτά τα ευρωπαϊκά κονδύλια υπό 

μορφή δανείων και όχι ως επιχορηγήσεις, όπως όριζε η ευρωπαϊκή πολιτική 

συνοχής; 

 4)Υπάρχει πρόθεση επανεξέτασης του ζητήματος, με σκοπό τη θεσμική 

αποκατάσταση της αδικίας και τη διαγραφή μέρους της οφειλής ή των 

προσαυξήσεων στους δικαιούχους των εν λόγω δανείων; 

 

 

 

      Ο Πρόεδρος 
Με εκτίμηση 

Για το Διοικητικό Συμβούλιο 
 

Η Γενική Γραμματέας 

 

 

 

 

Γεώργιος Βαρυθυμιάδης  
 

Αθηνά Σωτηριάδου 
 




